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Abstract

        
During 5 years we have registered mortality in 1239 chronic hospitalized psychiatric patients (609 men and 630 women) aged between 40-70 years in 6 German hospitals. We examined this patients on incidence of cardial riskfactors. The death rates were compared to the others of BRD. In this connection we found out an intensified mortality in all age groups of psychiatric patients as against to BRD average. The mortality of respiratory system diseases surpassed death rates of BRD many times better. Also psychiatric patients died by cardiovascular diseases more than expected. The death rates from ischaemic heart diseases in men were approximately twice as much than at BRD statistic. Patients who died in arteriosclerotic diseases had more often riskfactors than the other deceased. The great number of sudden and unexpected deaths was remarkable.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 1239 in 6 Krankenanstalten Deutschlands dauerhospitalisierten psychiatrischen Patienten im Alter von 40-70 Jahren (609 Männer und 630 Frauen), die 1972 und 1973 auf das Vorkommen kardialer Risikofaktoren untersucht worden waren, wurde die Mortalität während 5 Jahren registriert. Die Sterbeziffern der psychiatrischen Patienten wurden mit den entsprechenden Ziffern der BRD verglichen. Es ergab sich in allen Altersklassen eine erhöhte Mortalität der psychisch Kranken gegenüber dem Bundesdurchschnitt. Die Sterblichkeit an Atemwegserkrankungen übertraf die Sterbeziffern der BRD um ein vielfaches. Auch starben mehr psychiatrische Patienten als erwartet an kardiovaskulären Krankheiten. Die Sterbeziffern an ischämischen Herzkrankheiten waren bei den Männern etwa doppelt so hoch wie in der Bundesstatistik. Die an arteriosklerotischen Krankheiten verstorbenen Patienten hatten häufiger Risikofaktoren aufzuweisen als die übrigen Verstorbenen. Auffallend war die große Zahl plötzlicher und unerwarteter Todesfälle.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 44.200.190.194
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  